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اقتصادی

مدیر پیگیری تخلفات س�ازمان بورس گف�ت: در صورت احراز 
وقوع تخلف بورس�ی برای متخلفان، جریم�ه نقدی ۱۰ میلیون تا 

یک میلیارد تومان تعیین شده است.
به گزارش ایس��نا، سمیه س��ادات آقامیری، افزود: به  موج��ب ماده ۱۴ قانون 
توس��عه ابزاره��ا و نهادهای مال��ی جدید مصوب ۲۵ آذر م��اه ۱۳۸۸، از جمله 
ضمانت اجراهای انضباطی مهمی که نس��بت به اشخاص تحت نظارت قابلیت 
اعم��ال و اج��را دارد، جریمه نقدی اس��ت که ص��دور آن در صلاحیت مراجع 
رس��یدگی به تخلفات در س��ازمان بورس و اوراق بهادار، قرار گرفته است. وی 
با تاکید بر اینکه بر اس��اس مقرره مذکور، س��ازمان بورس می تواند در صورت 
احراز وقوع تخلف توسط هر یک از مدیران اشخاص تحت نظارت این سازمان، 
نس��بت به اخذ جریمه نقدی از ش��خص متخلف و واریز آن به حس��اب خزانه 
اق��دام کند، افزود: با توجه ب��ه اینکه وجوه و ارقام مق��رر در قوانین و مقررات 
حسب مورد به اقتضای رشد شاخص تورم تعدیل می شود، مبلغ جریمه نقدی 
مص��رّح در این مقرره نیز به  موجب تبصره ۱ ماده ۱۴ قانون توس��عه ابزارها و 
نهادهای مالی جدید هر ۳ س��ال یک بار، متناسب با رشد شاخص بهای کالاها 
و خدمات مصرفی که توس��ط بانک مرکزی به  طور رس��می اعلام می شود، با 
پیش��نهاد ش��ورای عالی بورس و اوراق بهادار و تصوی��ب هیأت وزیران تعدیل 

می شود؛ بنابراین بر اساس مصوبه ۱۰ مهر ۱۴۰۱ هیأت وزیران، حداقل جریمه 
نق��دی مندرج در م��اده ۱۴ مبلغ ۱۰۰ میلیون ریال و حداکثر میزان آن مبلغ 
۱۰ میلیارد ریال تعیین شده است. آقامیری همچنین در خصوص نحوه و ابزار 
دراختیار سازمان بورس جهت اجرای مجازات های فوق، اظهار کرد: وفق تبصره 
۲ ماده ۱۴ قانون توسعه ابزارها، آراء صادره درخصوص جریمه ها لازم الاجرا بوده 

و از طری��ق دوایر اجرای ثبت و نیز اجرای احکام دادگاه ها قابل وصول اس��ت. 
لذا، به دلیل محوّل شدن اجرای احکام قطعی انضباطی مستلزم جریمه نقدی 
محکومان پرونده های انضباطی بازار سرمایه به دوایر اجرای ثبت و اجرای احکام 
دادگاه ها، ابزارهای قانونی مختلفی در اختیار مراجع عمومی و اجرایی قرار دارد 
که از جمله آن می توان به امکان ممنوع الخروج شدن محکومانی که از اجرای 
حکم سر باز می زنند، انسداد و توقیف و فروش دارایی های محکومان از طریق 
مزای��ده و البته دریافت هزینه ه��ای اجرای رأی از محکومانی که با اختیار و به 
اراده خود مبادرت به اجرای رأی نمی کنند، اشاره کرد. بنا بر اعلام پایگاه اطلاع 
رس��انی بازار سرمایه، وی ادامه داد: شایسته است؛ کلیه اشخاص تحت نظارت 
سازمان و مدیران آن ها به نحوی قوانین و مقررات حرفه ای را مدنظر قرار داده 
و اجرایی کنند تا اقدامات آن ها اولاً مستوجب اعمال ضمانت اجراهایی از قبیل 
حکم به پرداخت جریمه نقدی نشود. ثانیاً در صورت محکومیت قطعی اشخاص 
تحت نظارت به پرداخت جریمه نقدی، فوراً و بدون اتکا به قوای عمومی و دوایر 
اجرای احکام، جرائم نقدی و وجوه مرقوم در آراء قطعی تأدیه شود تا در فرایند 
اجرای حکم، وجوه دیگری از قبیل هزینه های اجرایی و س��ایر خس��ارت های 
مربوط، بر آن افزوده نگردد یا اش��خاص حس��ب مورد دچار فرآیندهای توقیف 

دارایی ها و ممنوعیت از خروج از کشور نشوند.

عصرآزادی: ش�هردار تبری�ز از برقراری عبور 
و تردد در فاز نخس�ت مسیرگش�ایی ۴۵ متری 
انق�اب، ح�د فاصل می�دان ایده لو تا مدرس�ه 

باقرالعلوم تا تابستان سال آینده خبر داد.
عصرآزادی - سید سعید پیمان؛ یعقوب هوشیار در 
گفت و گویی اظهار کرد: با حمایت و همراهی شورای 
اسلامی ش��هر تبریز بودجه قابل توجهی در دو سال 
اخیر به مسیرگش��ایی  ۴۵ مت��ری انقلاب تخصیص 

یافته که منجر به پیشرفت این پروژه شده است.
وی افزود: مسیرگشایی ۴۵ متری انقلاب در سه فاز 
و با اولویت فاز نخس��ت آن در دس��تور کار شهرداری 
تبری��ز ق��رار دارد که با تلاش ش��بانه روزی همکاران 

تابستان ۱۴۰۳ از این مسیر عبور خواهیم داد.
هوش��یار با اشاره به واقع  شدن ۶۵۰ ملک در مسیر 
این پروژه، تعداد املاک تملک  ش��ده تا س��ال ۹۵ را 
۲۸۱ مل��ک اعلام و گفت: از س��ال گذش��ته تا کنون 
۲۳۱ مل��ک مس��کونی و تج��اری  ب��ا پرداخت ۳۵۰ 
میلی��ارد تومان به صورت نق��دی و غیرنقدی تملک 

شده  است.
وی در ای��ن خص��وص تصریح کرد: ت��لاش داریم 
۱۳۸ ملک باقیمان��ده در طرح تفصیلی و خط پروژه 

اصلاحی را با ۲۵۰ میلیارد تومان اعتبار تملک کنیم. 
وی اضافه کرد: مسیرگشایی ۴۵ متری انقلاب مطالبه 
اصلی شهروندان و یکی از طرح های بزرگ بازآفرینی 
شهری کشور است که س��ال های متمادی بلاتکلیف 
باقی مانده بود. ش��هردار تبریز خاطرنشان کرد: هیچ 
محدودیت��ی در تخصیص بودجه به این پروژه نداریم 
و با تکمیل آن ش��اهد افزای��ش ارزش افزوده مناطق 
کم برخ��وردار خواهیم بود. همچنی��ن فریدون بابایی 

اقدم، رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای 
اسلامی ش��هر تبریز از اهتمام شهرداری در خصوص 
مسیرگشایی ۴۵ متری انقلاب قدردانی کرد و گفت: 
عجز و ناتوانی شهرداری طی سالهای گذشته در این 

پروژه، امروز با مدیریت خوب پیگیری می شود.
وی افزود: حقیقت این است که مسیرگشایی یکی 

از اقدامات سخت در حوزه مدیریت شهری است.
بابایی اقدم خواس��تار جم��ع آوری نخاله ها در این 

پروژه ش��د و گفت: اقداماتی در این زمینه آغاز شده 
اس��ت و امیدوارم تا خرداد سال آینده شاهد تردد از 
این مسیر باشیم. گفتنی است پروژه مسیرگشایی ۴۵ 
متری انقلاب در س��طح حوزه ش��هرداری منطقه ۱۰ 
تبریز قرار دارد که توافق و تشکیل پرونده املاک واقع 
در مسیر توسط این منطقه انجام گرفته و شهرداری 
منطقه ۱ تبریز نیز به عن��وان مجری و معین پروژه، 

نسبت به پرداخت غرامت اقدام می کند.

یک کارش�ناس ح�وزه حمل ونق�ل با بی�ان اینکه در دو س�ال 
گذش�ته، در بحث ارتباطات ترانزیتی با روس�یه شاهد یک تحول 
بودیم،  گفت: زمانی تحول در بخش ترانزیت را شاهد خواهیم بود 

که اعداد تناژ عبوری از ایران خیلی بالا برود.
علی ضیایی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه بحث ارتباط با کشورهای 
همسایه اهمیت زیادی دارد، گفت: در موضوع ترانزیت هم بحث ارتباطات 
بین الدولی بس��تری است که دولت ها فراهم می کنند، اما بخش خصوصی 
بای��د در این بس��ترها نقش بازی کند و اینطور نیس��ت که دولت ها فقط 
تعیین کننده باشند. وی با اشاره به اینکه تاثیر دولت ها هم بر این موضوع 
متفاوت اس��ت، گفت: در کشورهای مختلف بس��ته به اینکه دولت تا چه 
ان��دازه به بخش خصوصی اعمال حاکمیت داش��ته باش��د، تاثیر آنها نیز 
متفاوت می ش��ود. از طرفی هم عوامل خارجی مانند تحریم ها وجود دارد 
که  تاثیر این پارامترهای خارجی هم روی شرکت های خصوصی مختلف 
است، اینکه تعاملاتشان با ایران یا امریکا چقدر گسترده باشد، همه اینها 

تعیین کننده خواهد بود.
اعداد تناژ عبوری از ایران باید بالا برود

این کارش��ناس حوزه حمل ونقل با بیان اینکه در دو س��ال گذشته، ما 
در بحث ارتباطات ترانزیتی با روسیه شاهد یک تحول بودیم، افزود: البته 
ای��ن تحول هنوز در بخش ترانزیت به طور کامل اتفاق نیفتاده اس��ت. ما 
زمانی تحول در بخش ترانزیت را شاهد خواهیم بود که اعداد تناژ عبوری 
از ایران خیلی بالا برود؛ که این اتفاق تاکنون چندان نیفتاده و ترانزیت ما 
از روسیه هنوز به یک میلیون تن هم نرسیده است؛ حداقل سال گذشته 

و همزمان با اولین سال جنگ اوکراین که این طور بود.

ضیایی خاطرنش��ان کرد: با وج��ود این، ارتباط��ات ترانزیتی ما خیلی 
افزایش داش��ته، مذاکراتمان بیشتر شده، شرکت  در نمایشگاه ها و حضور 
مجموعه ه��ای ترانزیتی و حمل ونقلی دو کش��ور در خ��اک همدیگر، در 
رویدادهای یکدیگر و جلس��ات مشترک افزایش پیدا کرده است و کم کم 

شاهد این هستیم که کالاهای روس به سمت ایران می آید.
وی با بیان اینکه بعضی از ش��رکت های خصوصی روس��یه هنوز تحریم  
کش��ور خودش��ان را باور نکردند، افزود: به نظر می رس��د این ش��رکت ها 
تهدیدات ژئوپلتیکی را هنوز باور نکرده و احساسی نسبت به آن ندارند و 
دولت ها بیشتر به این موضوع توجه می کنند. به همین دلیل دولت روسیه 
تا حد زیادی پای کار آمده و پیگیری می کند و شرکت های خصوصی هم 
کم کم وارد عرصه می ش��وند؛ هر چند که مس��یر ایران تا الان تا حدودی 

برایشان ناشناخته بوده است.
تاثیر تحولات روابط بین المللی عربستان

این کارش��ناس حوزه حمل ونقل با اش��اره به تحولاتی که در دو س��ال 
گذشته در روابط بین المللی عربستان اتفاق افتاده، بیان کرد: این موضوع 
برخی از معادلات را تحت تاثیر قرار داده اس��ت. در س��ال گذشته انتظار 
نداشتیم که کالای عربستان از ایران عبور کند؛ اما اکنون این اتفاق افتاده 
و حتی تاثیر حکومت عربستان هم تا حدی اینجا مشاهده می شود؛ چون 
سیاس��ت آونگی در پی گرفته اس��ت و هم با بلوک شرق و بلوک غرب به 
ص��ورت آونگی مبادله دارد. ضیایی با بیان اینک��ه کالایی که به تازگی از 
ایران عبور کرده، کالای تس��ت ران )عبور ترانزیتی آزمایشی( بوده، افزود: 
این کالا به اصطلاح مسیرکالایی بود که برای اولین بار از ایران عبور کرد 
و پیش از این سابقه نداشت. مسیرکالا صرفا یک جنبه تست و تشریفاتی 
دارد؛   اگر جریان ترانزیتی بین این دو مسیر برقرار شود و کریدور به یک 
حجم تجاری توجیه پذیر و قابل قبول برس��د و این کریدور در این مسیر 
تثبیت ش��ود، آن موقع می توانیم بگوییم که کریدوری بین عربس��تان و 

روسیه یا هر دو کشور از خاک ایران شکل گرفته است.
وی با بیان اینکه تس��ت ران بین عربس��تان و روسیه موفق بوده، اظهار 
ک��رد: در این تس��ت ران بخش خصوصی نقش خوب��ی در ایران ایفا کرد؛ 
مجموعه های دولتی هم پای کار بودند. ما در حال حاضر توجه بیش��تری 
به تست ران ها داریم؛ در حالی که پیش از این توجه زیادی به تست ران ها 
نمی شد. حالا باید دید بازخورد سه طرف فروشنده،   گیرنده و واسط که ما 
هستیم، به چه نحو خواهد بود و اینکه جمع بندی به تثبیت این کریدور 

منجر می شود یا خیر؟.

در پی آغاز ترانزیت کالای روسیه به عربستان از کریدور ایران عنوان شد

تحول ترانزیتی با روسیه طی ۲ سال گذشته
 اعداد تناژ عبوری از ایران باید بالا برود

مدیر مخابرات اس�تان تهران درباره نح�وه ارائه فیبر نوری 
گف�ت: اگر فردی در یک س�اختمان درخواس�ت اجرای فیبر 
داشته باشد، ما برای آن یک نفر کار را انجام می دهیم و برای 

بقیه اعضای ساختمان نیز بازاریابی می کنیم.
به گزارش ایس��نا، سیدعلی ملک جعفریان - مدیر مخابرات استان 
تهران- در گفت وگو با ایس��نا، درباره آخرین وضعیت ارایه فیبرنوری 
در تهران و تعداد خانوارهای تحت پوش��ش ق��رار گرفته، اظهار کرد: 
ما قبل از س��ال جاری با مصوبه هیأت مدیره شرکت مخابرات ایران، 
۲۶۷۰ میلی��ارد اعتبار دریافت کردیم که برای چهار س��ال برای یک 
میلیون و ۶۷۰ هزار واحد مسکونی ظرفیت سازی کنیم و طی هشت 
س��ال بتوانیم یک میلیون و ۱۴۰ هزار واح��د را به فیبرنوری متصل 
کنیم. وی افزود: در حال حاضر مشتری های فعالمان در سطح استان 
تهران در حوزه فیبر نوری ۱۲۲ هزار اس��ت و ما در هر دو هفته یک 
افتتاح پروژه های به بهره برداری رس��یده را انج��ام می دهیم. به طور 
مث��ال اخیرا در غرب تهران حدود ۷۴۰۰ واحد افتتاح کردیم، یا قبل 
از آن در ملارد ۳۷۰۰ واحدی مسکن مهر را با توجه به قول هایی که 

به فرماندار داده بودیم، افتتاح کردیم.
ملک جعفریان درباره پاس��خ به این س��وال که کدام مناطق بیشتر 
تحت پوش��ش این فناوری ق��رار گرفته اند، گفت: کل اس��تان تهران 
تحت پوش��ش قرار گرفته و این محدود به هیچ جای خاصی نیست؛ 
در واقع هر جایی که جزو اولویت های کاری ما باش��د، این فناوری را 
در کل اس��تان توزیع کرده ایم. ما اگر هفت منطقه مخابراتی خود را 
در نظر بگیریم که با ش��ماره های ۲،۳،۴،۵،۶،۷ و ۸ ش��روع می شود؛ 

از ابتدای س��ال تاکنون ۱۴ افتتاح در ۱۴ منطقه مخابراتی داشته ایم 
و حت��ی دو بار به هر منطقه مراجعه کرده ایم.مدیر مخابرات اس��تان 
تهران تصریح کرد: همانگونه که گفته ش��د اولویت بندی ها مشخص 
ب��وده و افتت��اح و اج��رای فیبرنوری هزینه ب��ر اس��ت، بنابراین ما از 
مکان هایی که انبوه س��ازی، گس��تردگی و پراکندگی بیشتری دارند 
ش��روع کرده ایم؛ الان حدود ۷۰۰ هزار پوشش ایجاد و پارتنرهایی ها 
 ftth را در نظ��ر گرفته ایم و آنها در چارچوب مش��خص به دایری

سرعت می دهند.
وی در ادامه س��خنانش با بیان اینکه طبیعتا مناطقی هس��تند که 
کمت��ر به آنها پرداخته ش��ده، تش��ریح کرد: این خ��لاء وجود دارد و 
ممکن اس��ت در بعضی مکان ها از گذشته کمتر فیبر نوری دایر شده 
باش��د و باید الان توس��عه دهیم، بنابراین توسعه زیرساخت آنها جزو 
برنامه های ماس��ت، اما چیزی که مهم اس��ت این بوده که کل استان 
ته��ران تقریبا اختلافش +۱۰ بین مناطق ما اس��ت. به طور مثال اگر 
در منطقه دو ۷۰ درصد تحت پوش��ش قرار گرفتند، ممکن است در 
منطقه شش این عدد ۶۰ درصد باشد؛ اما به صورت کلی همه مناطق 

به صورت همگن پیش می روند.
ملک جعفریان درباره نحوه درخواست فیبر نوری توسط شهروندان 
تهرانی اظهار کرد: ما درحال تکمیل س��امانه های خود هستیم و اگر 
شهروندان با شماره ۲۰۲۰ یا ۲۰۲۱ تماس بگیرند و یک شماره تلفن 
همراه یا ثابت اعلام کنند، به پارتنرهای فروش اعلام و درصورتی که 
منطقه مورد نظر در سطح پوشش باشد، فیبر نوری را واگذار می کنند 
و درصورتی که نباش��د، هم��کاران ما از منطقه م��ورد نظر بازاریابی 

می کنند، تا درصورتی که به تعداد ۱۰ متقاضی برس��د، بتوانند فیبر 
بک بن )back bone( را اجرا کنند و ما بنا را بر این گذاشتیم که 
فیب��ر بک بن را طی دو م��اه برای آن اختصاص دهیم، تا پس از طی 
مراحل مجوز، بتوانیم آن را اجرا کنیم. همچنین مدیر مخابرات استان 
تهران با اشاره به جزئیات فیبرکش��ی برای ساختمان های مسکونی، 
گفت: اگر فردی در یک س��اختمان درخواس��ت اجرای فیبر داش��ته 
باش��د، ما برای آن یک نفر کار را انجام می دهیم و برای بقیه اعضای 
س��اختمان نیز بازاریابی می کنیم. درباره هزینه کار هم می توان گفت 
با اجرای فیبرکشی داخله و مودم، حدود سه الی سه میلیون و ۲۰۰ 
هزار تومان می ش��ود، اما س��رعتی که ارائه می شود سرعت مناسب و 

بالایی است.

نحوه دریافت فیبر نوری برای مشترکان تهرانی

جریمه ۱۰ میلیون تا یک میلیارد تومانی در انتظار متخلفان بورسی

بهره برداری از فاز اول مسیرگشایی ۴۵ متری انقلاب تا تابستان سال آینده

مدیر پیگیری تخلفات سازمان بورس اعلام کرد

پیشتازی بانک ملی ایران در پرداخت تسهیلات شهردار تبریز خبر داد:
ازدواج در بین شبکه بانکی کشور

بانک مل�ی ایران بر اس�اس گزارش 
اعام شده از س�وی بانک مرکزی، در 
نیمه نخس�ت امس�ال در پرداخت وام 
ازدواج بین شبکه بانکی کشور پیشتاز 

بوده است.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، 
بر اس��اس آخرین آمار عملکرد تس��هیلات 
پرداخت��ی بانک ه��ا، بانک ملی ای��ران از 

ابتدای س��ال جاری تا پایان ش��هریورماه ۷۹ هزار و ۳۲۸ فقره وام ازدواج پرداخت کرده است 
که ارزش ریالی آن به بیش از ۱۶۷ هزار و ۸۶۵ میلیارد و ۵۸۲ میلیون ریال می رسد. 

با توجه به تاکید رییس جمهوری مبنی بر تس��هیل وام ازدواج، این تس��هیلات با رویکرد 
حمایت از ازدواج جوانان و در راس��تای ترویج س��نت حس��نه و امر مقدس ازدواج جوانان در 

تمامی شعب بانک ملی ایران در سراسر کشور بی وقفه پرداخت می شود.
این بانک س��هم عمده و نقش قابل توجهی در پرداخت وام های قرض الحس��نه ازدواج و 
فرزندآوری به جوانان و متقاضیان واجد ش��رایط در ش��بکه بانک��ی دارد و همواره بر اولویت 

پرداخت تسهیلات قرض الحسنه و همچنین لزوم تسریع و تسهیل آن تاکید دارد.

پذیرش چک های نسل اول در شعب صادر کننده چک
چک های نسل اول صیادی از تاریخ 
15 مهرماه تنها در ش�عب بانک صادر 

کننده کارساز شد.
به گ��زارش رواب��ط عمومی؛ ب��ه منظور 
اج��رای "اصلاح قانون ص��دور چک" بانک 
مرک��زی و ب��ه تبع آن صدور دس��ته چک 
های صی��ادی جدید، تمامی دس��ته چک 
ه��ای صیادی نس��ل اول در ش��عب صادر 

کننده چک پذیرفته می شود.
از روز ش��نبه پانزدهم مهرماه س��ال جاری، پذیرش و تبادل چک های صیادی نس��ل اول 
)دسته چک های صادر شده قبل از سال 1400( در سامانه چکاوک متوقف شد و وصول وجه 

این قبیل چک ها فقط با مراجعه مشتری به بانک صادرکننده چک صورت می پذیرد.
دارندگان چک های نسل اول بانک ایران زمین می توانند با مراجعه به شعب صادر کننده 
چک در این بانک، نس��بت به تعویض دس��ته چک قدیمی و صدور دس��ته چک جدید اقدام 
کنند. مشتریان گرامی در صورت وجود هرگونه سؤال می توانند با مرکز تماس بانک به شماره 

تلفن 24809      -021 تماس حاصل فرمایند.

شورای رقابت قیمت دو خودروی چینی را اعلام کرد
در جلس�ه ش�ورای رقابت با دستور 
جلس�ه بررس�ی پیش�نهاد کارگ�روه 
تخصصی خ�ودرو، قیمت دو خودروی 

چینی مشخص شد.
طبق اع��لام اختصاصی ش��ورای رقابت 
به ایس��نا، قیمت دو محصول جدید دایون 
)ایلی��ا موتور( و تیگارد )خودروی ش��رکت 
دیار خودرو و شرکت ساینو چین( مشخص 

شد.
بر اساس اعلام این شورا به ایسنا، قیمت خودروی تیگارد ۹۸۵ میلیون و ۲۲۹ هزار و ۸۳۴ 
تومان و قیمت دایون یک میلیارد و ۳۸۲ میلیون و ۲۵۴ هزار و ۶۰۸ تومان تعیین و مصوب 

شده است. 
گفتنی اس��ت که ش��ورای رقابت در جلس��ه ۶۰۸ خود نیز به بررس��ی قراردادهای منعقده 
شرکت های تاکسی اینترنتی با رانندگان پرداخت که از حیث احتمال درج شرایط غیرمنصفانه، 

در نهایت به جمع بندی نرسید.

جمع آوری آیفون ۱۴ و ۱۵ از بازار آغاز شد
س�خنگوی س�تاد مبارزه ب�ا قاچاق 
کالا و ارز گفت: ب�ا هماهنگی ضابطان 
نس�بت به جمع آوری کالای آیفون ۱۴ 

و ۱۵ اقدام خواهد شد.
حمیدرضا دهقانی نیا در گفت وگو با مهر 
در م��ورد خرید و ف��روش آیفون ۱۴ و ۱۵ 
اظه��ار کرد: سیاس��ت ممنوعی��ت واردات 
آیفون ۱۴ به بالا مورد تاکید است، چرا که 

حدود یک درصد جامعه کاربر این کالای لوکس هس��تند، اما بیش از ۳۰ درصد س��بد ارزی 
کشور را به خود اختصاص داده است.

س��خنگوی س��تاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز افزود: برخورد با آیف��ون قاچاق ۱۴ به بالا در 
دس��تور کار قرار گرفته و این موضوع به دبیر کمیسیون مقابله قاچاق کالا و ارز استان تهران 

ابلاغ شده است.
وی ادام��ه داد: با هماهنگی ضابطان نس��بت به جم��ع آوری کالای آیفون ۱۴ و ۱۵ قاچاق 

اقدام خواهد شد.
دهقانی نیا تاکید کرد: اگر شخصی به فروشنده ای که گفته کالا در آینده رجیستر می شود 
اطمینان کرده و آیفون ۱۴ به بالا خریده و حالا متوجه شده که کالا قاچاق است، می تواند با 

فاکتور به تعزیرات مراجعه و از فروشنده شکایت کند.
همچنین طبق اعلام یاس��ر س��وادکوهی مدیرکل هماهنگی مقابله با قاچاق ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز در خصوص آیفون ۱۵ نیز به هیچ عنوان ثبت سفارشی صورت نگرفته و ورود 

آن حتی به صورت مسافری نیز ممنوع است و قاچاق محسوب می شود.
همچنین دانگل های آی کاس که آنتن دهی گوش��ی های رجیستر نشده را فعال می کرد نیز 
قاچاق محسوب شده و از سطح عرضه جمع آوری خواهند شد. اگر گوشی های آیفون ۱۴ که 
به صورت مس��افری وارد ش��ده اند کد آنها در گمرک ثبت نشده باشد، نیز جمع آوری خواهند 

شد.

تکذیب ادعای دلاری علیه بانک مرکزی عراق
در حالی اخیراً برخی رسانه ها مدعی 
ش�ده بودند که دولت آمریکا از انتقال 
دلار نق�دی به ع�راق جلوگیری کرده، 
ام�ا بانک مرکزی این کش�ور می گوید 
انتق�ال نقدینگی به این کش�ور طبق 

برنامه در حال انجام است.
 ب��ه گزارش خبرنگار مهر به نقل از روداو، 
اخیراً برخی رس��انه ها اعلام کرده بودند که 

آمریکا از ترس رس��یدن دلار به ایران، انتقال دلار نقدی به عراق را متوقف کرده و یا کاهش 
داده است، اما بانک مرکزی عراق با تکذیب این ادعا اعلام کرده که روند انتقال دلار نقدی به 

این کشور از آمریکا طبق برنامه در حال انجام است.
ای��ن بان��ک طی بیانیه ای اع��لام کرده که انتق��ال دلار نقدی به این کش��ور طبق برنامه و 

زمانبندی توافق شده بین این بانک و بانک مرکزی آمریکا در حال انجام است.
طی ماه های گذش��ته ارزش دینار در برابر دلار کاهش یافته و همین امر به افزایش قیمت 

کالاهای اساسی و متعاقباً اعتراض مردم عراق منجر شده است.
بانک مرکزی عراق ضمن تکذیب موضوع توقف انتقال دلاری نقدی به این کشور اعلام کرده 

که یک محموله دلار نقد روز پنجشنبه به این کشور رسیده است.
بانک مرکزی عراق از رس��انه های این کشور خواسته تا در اطلاع رسانی سیاست های پولی 

این کشور با دقت عمل کنند.
ماه گذش��ته میلادی هم بانک مرکزی عراق اعلام کرد که از ابتدای سال ۲۰۲۴ قرار است 

تمام تراکنش های پولی در داخل عراق فقط به دینار انجام شود.


